
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 4. september 2020 stillet følgende spørgsmål nr. 

34 til sundheds- og ældreministeren om L 206 (forslag om finanslov for finansåret 

2021) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 34:  

”Hvorfor øremærker regeringen ikke en eneste krone til det nære sundhedsvæsen 

på finanslovsforslaget?” 

 

Svar på spørgsmål nr. 34: 

Det er vigtigt for regeringen, at det nære sundhedsvæsen styrkes. Det giver tryghed, 

at hjælpen er nær, når man har brug for den.  

 

Det nære sundhedsvæsen er placeret tæt på borgernes bopæl og hjem, og drives 

både af regioner og kommuner. Derfor er en stor del af de midler, der bruges i det 

nære sundhedsvæsen, sat af ifm. økonomiaftalerne med kommuner og regioner.  

 

Yderligere har regeringen meldt ud, at den vil sætte gang i en åben og inddragende 

proces for at finde ud, hvor og hvordan der er behov for strukturelle forbedringer i 

sundhedsvæsenet med henblik på, at der kan indkaldes til politiske forhandlinger om 

en sundhedsreform. Her er det også regeringens ambition at styrke det nære sund-

hedsvæsen.  

 

Jeg kan desuden henvise til mit svar på spørgsmål 24 og 25.  
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